
 

 

 Zasedání č. 4 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   17.4. 2023 v 16 hod Rytířský sál MÚ Kutná Hora, 

Havlíčkovo nám., 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Lenka Dupalová, Nikola Váňová, Věra Zadražilová, Dalibor Dostál, Tomáš Klail, 

Matěj Suchánek, Martin Hlavatý 

Jana Karlíčková, Kateřina Špalková 

 

Soňa Žáčková 

 

Hosté: Ing. Kateřina Hladíková, ing. Josef Viktora, místostarosta 

Příští jednání: 15.5.2023 v 16hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

        

bere na vědomí zápis z 4. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 17.4.2023 

      

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod, kontrola zápisu z 17.3.2023 

  2. odpadové hospodářství 

                    3. různé 

                    4. závěr 

 

 

bod 1. úvod 

M.Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulého zasedání  

- RM uložila projednat možnost ochrany „křídového útesu“ na Kaňku s AOPK 

- proběhlo jednání ve věci obchvatu 

 

bod 2. odpadové hospodářství 

k jednání byla přizvána ing. Hladíková z TO. Seznámila členy komise s vývojem množství odpadů, 

náklady na jejich likvidaci, počty obyvatel a výnosy z poplatků. Směsné odpady se pohybují v řádu 

4 tisíce tun za rok, objemná odpady, plasty a papír zůstávají na stejné úrovni, u bioodpadů po 

distribuci kompostérů došlo ke snížení množství. Do domácností byly distribuovány nádoby na 

plasty a papír, nedošlo však k vyčerpání celkového množství ( zbývá cca 1000 kusů ). 

V diskusi byly položeny dotazy a vzneseny návrhy: 

Lenka Dupalová: 

- došlo ke snížení frekvence svozu směsného odpadu v lokalitách, kde jsou nádoby na papír a 

plast? (ing. Hladíková – nedošlo, vedení města nesouhlasí) 

- uvedla, že zkušenosti z jiných měst (např. Hradec Králové) ukazují potřebu snížení frekvence 

svozu „komunálu“ v lokalitách, kde dochází ke svozu papíru a plastu „od domu“, jinak se 

může stát, že se náklady na svoz a nakládání s odpady zvýší aniž by došlo k poklesu 

směsného odpadu. 

- největší problém představuje vlhký biologicky rozložitelný odpad ve směsném komunálním 

odpadu. Má velkou hmotnost a měl by se likvidovat zvlášť. Je třeba motivovat občany 

k nákupu biopopelnic a odstranit tak bioodpad ze směsných odpadů. 

- Návrh na opatření: motivovat občany, kteří již investovali do nákupu či pronájmu nádoby 

na biologicky rozložitelné odpady a ušetřili tak již městu v průběhu posledních deseti let 

náklady na skládkovné snížením poplatku za svoz odpadů o 100 až 300 Kč na jednu osobu 

z adresy, na kterou je nádoba vedena a to na základě žádosti občana.  

Dalibor Dostál: 

- Doporučuje podívat se na vyhlášené soutěže měst v oblasti odpadového hospodářství – jak 

si stojí v porovnání KH ( ing. Hladíková – KH je na tom v porovnání poměrně velmi dobře ) 

- Doporučil domluvit s majiteli či provozovateli obchodních center možnost umístění 

kompletních hnízd kontejnerů. Využít tak cest obyvatel na nákupy k uložení odpadů ( které 

často končí na přilehlých sídlištích ). 

Věra Zadražilová: 



- Upozornila na nedostatek odpadkových košů na Královské procházce. K tomu ing. Hladíková 

uvedla, že odpadkové koše jsou na začátku a konci stezky, na dalších místech jsou pytle na 

odpadky. Úklid je řešen cca měsíčně Technickými službami 

- Požadavky na další 3 místa osazení odpadkových košů na různá místa – k tomu ing. 

Hladíková uvedla, že tato tři místa již vyřešila a osazení košů zadala. 

Tomáš Klail: 

- Upozornil na nádoby na odpady na hřbitovech. Nádoba na směsný odpad obsahuje zejména 

plasty a sklo a bylo by vhodné osadit na hřbitovy i nádoby na tříděné odpady  

- Dotazoval se na výtěžnost svozu jedlých olejů 

Ing. Kateřina Hladíková: 

- Zašle členům komise materiály, které prezentovala na jednání (splněno 18.4. ) 

 

 

bod 3. různé 

Dalibor Dostál  

- kontaktoval STČ kraj ve věci chráněné krajinné oblasti „Údolí Vrchlice“. Reakce zatím žádná 

- doporučuje prověřit možnosti dotací pro pořízení elektrovozu pro svoz odpadů. Dotace na 

elektromobilitu jsou na vzestupu  

- žádá o zjištění harmonogramu na „dodláždění“ centra města ( zajistí M.Hlavatý ), výpary 

z asfaltů přispívají ke znečištění vzduchu v centrech měst. 

Tomáš Klail 

- podal informaci o průběhu jednání k obchvatu Kutné Hory. Po diskusi komise podává níže 

uvedené doporučení 

- upozornil na špatně zvolený způsob a načasování sečení okrajových travnatých ploch, které 

se provádí přibližně dvakrát ročně a to především nevhodným „mulčováním“, zejména na 

škodlivost zanechání posekané trávy na místě. „Luční“ způsob sečení se týká i tzv. 

“nesečených ploch“.  

Lenka Dupalová 

- prezentovala zkušenosti ze Sedlecké pouti, kdy byl umístěn kontejner přímo u vchodu do 

katedrály, což bylo nedůstojné vzhledem k probíhajícím velikonočním svátkům tak i 

k samotné památce zapsané na seznamu UNESCO. Rozhodně nebyly odpady tříděny, 

chyběly odpadkové koše u stánků. Navrhuje zahrnout do nájemní smlouvy podmínku, aby 

každý stánek, který bude prodávat potraviny k přímé konzumaci měl vlastní nádobu na 

odpad a zákaz postavení kontejnerů v blízkosti katedrály. Viz také foto v příloze 

 
Martin Hlavatý 

- doporučil vyhlásit „psí loučku“ v travnatém pruhu mezi cestou v úvozu na Kaňk a plotem 

ovčí farmy 

- nesečené plochy a soutěž škol – nemáme informaci 

- připomněl námět z minulého jednání na „soutěž na oživení kruháků“ – pan mst. Viktora slíbil 

projednání 

- návrh na památné stromy ( duby u knihovny na u kruháku pod klášterem ). Pracovní 

skupina prověří možnosti a podmínky a pak předloží pro jednání komise. 

 



 

bod 4. závěr 

jednání bylo ukončeno v 17.20 hodin 

příští zasedání proběhne 15.5. v 16.00 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

- komise doporučuje vytvořit systém motivačních pobídek pro občany, kteří investovali do nákupu a 

pronájmu nádob na bioodpad 

- komise doporučuje snížit frekvenci svozů směsného komunálního odpadu ( černých popelnic) 

v místech, kde jsou k dispozici „malé“ nádoby na plast a papír do domácností 

- komise doporučuje nepodpořit plánovaný obchvat Kutné Hory z důvodů ochrany živočišných 

druhů, biokoridoru a možností rekreačních pohybů obyvatel 

- komise doporučuje proměřit možnost získání dotace na elektřinou poháněný vůz pro svoz odpadů 

ve městě 

- při přípravě Sedlecké pouti 2024 ( a následující ) uložit provozovateli konkrétní ( a důstojné) 

umístění nádob na odpady a nutnost nádob na odpady u všech stánků 

 

3) Reakce rady města: 

 

Usnesení č. R/475/23 - Zápis komise pro životní prostředí ze dne 17.4.2023  

Rada města bere na vědomí zápis Komise pro životní prostředí ze dne 17. 4. 2023 

Zapsal: Martin Hlavatý   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


